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VERENIGING WEIDEVOGELBESCHERMING STAPHORSTERVELD E.O. 
 

Algemeen 
De start van het weidevogelseizoen begon goed voor de vereniging.  Op 11 maart vond Klaas Binnendijk,                                                                                                                                                       

 lid van de vereniging het eerste kievitsei van Nederland in 2023. Het ei 
 werd rond 10.45 uur in de sneeuw aangetroffen. Nogmaals proficiat 
 Klaas. Op de foto de uitreiking van de daartoe behorende oorkonde. 
 Het voorjaar van 2023 was tot en met medio mei extreem nat, daarna 
 volgde een langdurige periode van droogte. Als gevolg van de natte 
 periode kon alleen rond 1 mei op de drogere percelen worden  
 gemaaid. Op de nattere percelen was dat niet mogelijk. Het lijkt erop 
 dat door het noodgedwongen gefaseerde maaien de overleving van de 
 kuikens ten goede is gekomen. Geschat wordt dat er gemiddeld 

ongeveer 0,65 wulpenkuikens per wulpenpaar zijn uitgekomen. Dat is ruim boven het streefgetal van 0,4 
kuikens. 
In 2023 zijn 445 nesten gevonden. Dit zijn er 24 minder dan in het jaar 2022. Van de grutto daarentegen 
zijn er meer nesten gevonden, een stijging van 30 in 2022 naar 44 in 2023. Uit de analyse blijkt dat er een 
toename plaatsvindt van het aantal gevonden gruttonesten gedurende de laatste vijf jaren. Zorgelijk is de 
achteruitgang van het aantal scholeksternesten van 34 naar 29 en het aantal gevonden wulpennesten van 
70 naar 62. Deze daling is gaande gedurende de laatste jaren. 
Gemiddeld is 52,0 % van de nesten uitgekomen.  De tureluur had het hoogste percentage met 70,4% en 
de scholekster de laagste met 44,8%. Het uitkomst% van de grutto was met 58,1% duidelijk lager dan die 
van het vorige jaar (83,8%). Dit als gevolg van meer predatie, o.a. door de vos in de omrasterde percelen.  
Uit cameraonderzoek in de Zuideindigerslag blijkt dat de vos dit jaar opnieuw de belangrijkste predator 
was. Van de 19 nesten waarbij een wildcamera was geplaatst, werden 9 gepredeerd door de vos.  Ook 
door de zoekers werd de vos als belangrijkste predator aangemerkt, gevolgd door vogel en 
hermelijn/wezel. Opvallend is dat de steenmarter hierin niet werd genoemd. 
Het plaatsen van een vossenraster om wulpennesten is opnieuw zinvol gebleken.  Van de 24 gerasterde 
nesten is 66,7% uitgekomen en van de 38 niet gerasterde nesten 44,7%.  
Dit jaar is opnieuw een BTS telling verricht in het Ooster- en Zuideindigerslag.  Uit de resultaten blijkt dat 
de BTS-telling voor de Grutto en Wulp in beide gebieden dit jaar te laag zijn. Vooral de BTS van de wulp  is 
zorgelijk, want die is al jarenlang te laag, wat indiceert dat de wulpenstand in het Staphorsterveld in de 
toekomst nog verder zal dalen. 
 
Het eerst gevonden ei 
 Staphorsterveld Overijssel Nederland 
 1e  laatste   
Grutto 5/4 17/5 2/4 28/3 
Kievit 11/3 * 21/6 11/3 11/3 
Scholekster 19/4 12/6 27/3 4/4 
Tureluur 8/4 26/5 7/4 29/3 
Wulp 24/3** 31/5 24/3 23/3 
*   gevonden door Klaas Binnendijk 
** gevonden door Ynske Ypma 
 
Leden 
De Vereniging telt 75 leden, dat zijn 12 leden meer dan in het vorige jaar. Hiervan zijn 40 leden zoeker (of 
hebben aangegeven om tot zoeker te worden opgeleid ) waarvan 19 in het bezit zijn van de 



weidevogelpas. 17 van de 72 leden zijn veehouder en 5  zijn opgeleid tot dronepiloot. De Vereniging heeft 
1 donateur.  
 
Bestuur 
Het bestuur wordt gevormd door: 
Bram Vat              voorzitter 
Jan Slager secretaris (vervanger van Frits Bouwkamp) 
Arjan Bijker penningmeester 
Tineke Tippe algemeen lid 
Koob Russcher     algemeen lid 
 
 
Last minute beheer 
Bij 23 deelnemers is in op 27 percelen met een oppervlakte van 32,9 ha. last minute beheer afgesloten.  Er 
wordt opnieuw gepleit om meer last minute beheer aan te vragen, vanwege het grote belang hiervan voor 
de kuikenoverleving.  

Ledenvergaderingen    
Op 24 februari is de voorjaarsvergadering gehouden. Er waren 23 leden aanwezigen. Tijdens de 
vergadering zijn de volgende punten aan de orde geweest:  het nieuwe ANLb, toegelicht door dhr. Egbert 
Wever, het beleidsplan 2023 waarin o.m.: Het uitvoeren van BTS tellingen, het plaatsen van wildcamera’s,  
quickscan tellingen (telling broedparen op beheerpercelen). Het rasteren van nesten, last minute beheer 
en kuikenbescherming (intern overleg per tafel). Tijdens de vergadering is Arjan Bijker opnieuw verkozen 
tot penningmeester van de vergadering. 
Op 29 september is de najaarsvergadering gehouden.  Er waren 18 aanwezigen. Tijdens de vergadering 
zijn de volgende punten aan de orde geweest: Acceptatie gezinslid, bespreking van de resultaten van het 
weidevogelseizoen 2023, evaluaties van het verenigingsuitje + barbecue, zoekgebieden, overleg met de 
jagers en het vliegen met de drone. De Financiële situatie vereniging is voorgelegd en als “ronde tafel 
thema” Hoe verder met de vereniging. Tijdens de vergadering is Frits Bouwkamp om persoonlijke redenen 
afgetreden als secretaris van de vereniging. Zijn functie is later in het jaar overgenomen door Jan Slager.  
 
Contributie en financiën 
De contributie bedraagt € 15,- euro per lid. Aan nesten zoekende leden is de mogelijkheid geboden voor 
een onkostenvergoeding. Hiervoor kon men een vast bedrag declareren van €5,- per uur tot een 
maximumbedrag van €100,- en een km vergoeding van 0,21 ct / km. Deelnemers aan de BTS telling 
konden maximaal €50,- per telling declareren. 
De Vereniging heeft vanaf de oprichting een ANBI-status. Giften aan de Vereniging kunnen daardoor 
binnen de fiscale regels aftrekbaar zijn voor de inkomstenbelasting. 
 
Digitale invoer en verwerking gegevens 
Alle gevonden nesten zijn digitaal ingevoerd in  “Boerenlandvogelmonitor” van Landschappen Nl. 
Zodoende is er een goed beeld van de aantallen gevonden nesten per weidevogelsoort, het uitkomen van 
nesten, de omvang van predatie en andere verliesoorzaken, bv. door landwerkzaamheden. Zie bijlage 1. 
 
Activiteiten van het bestuur en vereniging. 

 Het houden van bestuursvergaderingen.  

 Het bijwonen van het jaarlijkse regio-overleg met andere weidevogelgroepen uit de regio, 
georganiseerd door Landschap Overijssel 

 Het bijwonen van de  Weidevogelkring Horst en Maten (overleg tussen de ANV, de WBE, SBB en 
de Vereniging). 

 Meerdere overleggen met het Collectief NW Overijssel ten behoeve van de bescherming van 
weidevogels in het Staphorsterveld. 



 Het werven van nieuwe leden. Samen met Landschap Overijssel wordt een opleidingsplan 
geschreven voor nieuwe leden. 

 Nestbescherming in de vorm van het plaatsen van rasters om wulpennesten en om enkele 
percelen met plas-dras. Het rasteren is verzorgd door het collectief NW Overijssel /ANV Horst en 
Maten.  

 Deelname aan het predatieonderzoek o.v.v. het Collectief NW Overijssel  

 Ontwikkeling kruidenrijkgrasland in het Staphorsterveld. 

 Het inzetten van een drone voor het opsporen van nesten (toelichting: zie hieronder). 

 Voor de leden van de vereniging en leden van het WBE die actief zijn in het Staphorsterveld is een 
barbecue georganiseerd 

 Het organiseren van een uitje voor leden van de vereniging. Ditmaal naar  “Gruttoland”, het 
veehouderijbedrijf van  Murk Nijdam te Wommels 

 
Predatie onderzoek 

In 2023  zijn opnieuw wildcamera’s geplaatst bij nesten van weidevogels. Er zijn 19 camera’s geplaatst in  
de Zuideindigerslag, in het gebied dat wordt omsloten door de Stadsweg, Matenweg, Dedemsvaart en de 
Afschuttingsweg.  De vos bleek verreweg de belangrijkste predator. Er is geen predatie door de 
steenmarter geconstateerd.  Voor meer informatie: Zie bijlage, Resultaten en analyse weidevogelseizoen  
Staphorsterveld e.o. 2023 

 

Inzet drone 

De vereniging heeft de beschikking over 1 drone. Er zijn 29 vluchten gemaakt waarbij ruim 200 ha is 
afgezocht en de daarbij gevonden legsels in kaart gebracht. Ook is er tweemaal een vlucht uitgevoerd om 
eventueel aanwezige reekalveren op te sporen.  
 
Voor gedetailleerde resultaten en analyse van de gevonden nesten en het zoekgebied van de vereniging: 
Zie bijlage Resultaten en analyse weidevogelseizoen  Staphorsterveld e.o. 2023  
 
Het financieel jaarverslag kan bij de secretaris worden opgevraagd. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


